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Protokoł Nr  IV/2016 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  14 czerwca  2016 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 (na wniosek wójta gminy) ustawy   z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 446) 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 8
00

 do 12
20

. 

Na 15 radnych obecnych było 14 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Spóźnili się: K. Lewandowski i A. Wiekierak. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni M. Zielińska. 

Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy p. W. Sypniewski, Zastępca Wójta p. M. Jończyk, 

Sekretarz Gminy p. M. Domańska,  Skarbnik Gminy p. B. Nalaskowska oraz dyr. GZK p. L. 

Dziamski. 

Sołtysi:  M. Wędzińska, Cz. Betyna i St. Mikulski. 

Starosta Bydgoski Zb. Łuczak. 

Radni powiatowi: Ż. Kaźmierczak i L. Kuziak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

 1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych:  

    a) informacja o kierunkach działań LGD „Trzy Doliny”,   

    b) informacja o planach budowy ścieżek rowerowych przez Powiat Bydgoski na terenie 

gminy  Osielsko w latach 2016-2020. 

8. Podjęcie uchwał:    

1)w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania  finansowego  Gminnej Przychodni 

w Osielsku, 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Osielsko wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2015, 

3) w sprawie udzielenia  Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2015 r, 

4) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

5)  w sprawie  zmiany WPF, 

5a) w sprawie  zmiany uchwały Rady Gminy Osielsko Nr II/5/2016 z dnia 22 marca 

2016 r. 

 6) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Osielsko. 

7) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów,  
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8) w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez Gminę 

Osielsko w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów,   

9) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

10) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków  

i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

    11) w sprawie określenia maksymalnej kwoty dofinansowania ze środków na   

    doskonalenie   zawodowe nauczycieli,   

     12) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego  

 nauczania, wychowania   i opieki w oddziałach przedszkolnych przy szkołach   

 podstawowych,   

  13) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Osielsko  

na lata  2016-2018, 

14) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

dotychczasowemu dzierżawcy na okres 10 lat,  

15) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Stowarzyszenia Metropolia 

Bydgoszcz, 

16) w sprawie udzielenia dotacji w 2016 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie   

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

17) w  sprawie wykupu nieruchomości zabudowanej, położonej w Maksymilianowie. 

18) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu 

dzierżawcy, 

19) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego obszar miejscowości Niwy, Wilcze i Żołędowo w 

rejonie ulic Szosa Gdańska, Krakowska, Jastrzębia i Augustowska.  

9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad: 

Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

obejmującego obszar miejscowości Niwy, Wilcze i Żołędowo. 

Przewodniczący obrad poinformował, że projekty Nr 5a i Nr 18 zostały omówione na 

posiedzeniach komisji. Natomiast dodatkowy projekt Nr 19 nie był przedmiotem prac 

komisji, i w związku z tym zostanie ogłoszona przerwa podczas, której zapoznamy się z 

treścią projektu, co wynika z § 35 i §46 Statutu Gminy.   

I.Kraszkiewicz wnioskował, aby w ramach obrad sesji przy przedstawianiu projektu Nr 19 

zapoznamy się z treścią projektu bez ogłaszania przerwy. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego  I. Kraszkiewicza. Wynik 

głosowania był jednogłośny –za. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnieniem 

dodatkowych projektów uchwał. Wynik głosowania był jednogłośny –za. 

  

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji: 

A.Matusewicz – zgłosił uwagę odnośnie zakwalifikowania, na poprzedniej sesji  przez 

przewodniczącego obrad, jego interpelacji do wniosków. 
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Przewodniczący obrad powiedział, że faktycznie tak było, o czym informowałem podczas 

obrad sesji i radny nie zgłaszał sprzeciwu. Jeżeli wniosek składany jest kilkakrotnie  i nie ma 

reakcji wówczas jednoznacznie kwalifikuję jako interpelację. Natomiast zapytanie kwalifikuję 

do wniosków i zapytań. 

Wywiązała się dyskusja, co to jest  interpretacja. 

I.Kraszkiewicz- jest to gra słów. Ważnym aspektem jest, że Wójt gminy udzielił odpowiedzi. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. Wynik głosowania był 

następujący: 

za – 11 

przeciw – 1 

wstrzymał się – 0. 

Ad.5.   

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał.– 

stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację. 

W trakcie sprawozdania Wójta przybył radny K. Lewandowski. Stan radnych 13. 

  

G. Paliwoda – zapytał, czy ul. Polna w Żołędowie będzie ul Polna będzie wykonywana. 

Wójt – ul. Polna jest zapisana w budżecie gminy. Sukcesywnie są zlecane do opracowania 

projekty budowlane. 

A.Matusewicz- zwrócił uwagę, żeby przy budowie ul. Wiązowej w Osielsku jej wyjazd był na 

tym samym poziomie co ul. Centralna. Wyjazd z ul. Poprzecznej na ul. Centralną jest pod 

górkę. 

 Ad. 6.  
Składanie interpelacji: 

A.Matusewicz- „Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej właśnie 

ogłosił konkurs nr POIS.2.2.2/2/2016, w ramach działania 2.2 Gospodarka odpadami 

komunalnymi. 

Przedmiotem konkursu jest dofinansowani projektów, dotyczących budowy Punktów 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych  w ramach typu projektów nr 2 tj., projekty 

obejmujące swoim zakresem elementy gospodarki odpadami zgodnej z hierarchią sposobów 

postępowania z odpadami z wyłączeniem instalacji do termicznego przekształcania odpadów. 

Uprawnionymi do składania wniosków są:  

- jednostki samorządu terytorialnego i ich związki, działające w  ich imieniu jednostki 

organizacyjne; 

- podmioty  świadczące usługi publiczne w ramach realizacji obowiązków własnych 

jednostek samorządu terytorialnego. 

Kwota środków przeznaczona na dofinansowanie projektów w ramach konkursu wynosi 

600 000 000 zł. W zależności od zapotrzebowania ww. kwota może ulec zmianie. 

Poziom współfinansowania projektów w ramach działania 2.2 ze środków Funduszu 

Spójności wynosi maksymalnie 85 % wartości wydatków kwalifikowanych projektu. 

Termin składania wniosków od 31 maja do 31 lipca br. 

NFOŚiGW prowadzi cykl szkoleń, połączonych z konsultacjami indywidualnymi , w zakresie 

poprawnego przygotowania projekt i wniosku o dofinansowanie,. Szkolenia  odbyły  i odbędą  

się w następujących terminach: 

- 19 maja 2016 r, 

-   9 czerwca 2016 r, 

- 16 czerwca 2016 r. 

Czy w związku z koniecznością budowy nowego Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych  gmina zamierza aplikować o dofinansowanie w ramach tego projektu?. 
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Pełną informację można uzyskać pod adresem: http://poiis.nfosigw.gov.pl/skorzystaj-z-

programu/zobacz-ogloszenia-i-wyniki-naborow-wnioskow/punkty-selektywnego-zbierania-

odpadow-komunalnych/art,2,ii-nabor-dla-dzialania-2-2-poiis-2014-2020-punkty-

selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych.html 

Forma odpowiedzi ustna.” 

 

Ad. 7. 

 Zapytania do radnych powiatowych: 

Charakterystykę, zakres działania oraz problemy finansowe Stowarzyszenia Lokalnej Grupy 

Działania „Trzy Doliny” przedstawił   Prezes zarządu, radny powiatowy p. Leszek Kuziak. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

W tym miejscu obrad przybył radny A. Wiekierak. Stan radnych 14. 

Następnie zabrał głos Starosta Bydgoski Zbigniew Łuczak:  

Na lata 2013-2014 Powiat przygotował, dla każdej gminy plan budowy ścieżek pieszo-

rowerowych. Wszystkie propozycje  staraliśmy się wykonać i połączyć z istniejącymi 

ścieżkami  gminnymi. W powiecie zostało wybudowanych siedem odcinków o łącznej 

długość 25,7 km. Po rozmowie i uzgodnieniu z Prezydentem m. Bydgoszczy, w ramach ZIT-u 

planujemy dalszą budowę ścieżek pieszo-rowerowych. Zostały podzielone środki na 

poszczególne gminy. Nastąpi spotkanie z przedstawicielami gmin i zostaną ustalone odcinki 

budowy ścieżek.  85 % środków może pochodzić z ZIT-u. Natomiast pozostałe 15 % chcemy 

zaproponować gminom podział solidarny po połowie. Tą propozycję musi zaaprobować Rada 

Powiatu. Jako powiat chcemy, aby powstały ścieżki zarówno przy drogach powiatowych jak 

 i gminnych.   

  A.Matusewicz zapytał jak Starostwo widzi przebieg ścieżki rowerowej ul. Centralną  

i Kolonijną oraz jak mają dojechać rowerzyści do ścieżek w Żołędowie. 

Zaapelował, aby służby sprzątające piasek czy koszące trawę przy drogach powiatowych 

miały na uwadze aktualną pogodę i kalendarz. Np. na ul. Centralnej piasek sprzątany był 

tydzień po świętach wielkanocnych, a pogoda pozwalała wykonać prędzej. 

Zb. Łuczak – biuro projektowe wpisze ścieżki rowerowe w istniejące warunki 

architektoniczne. Ulice sprzątane są po zakończeniu sezonu zimowego. 

Wójt – z uwagi na wąskie gardło na ul. Centralnej przy plebani jest zamysł ominięcia ulicą 

Długą. 

Zb. Łuczak poinformował o zamierzeniach budowy ścieżek rowerowych przez Powiat 

Bydgoski na terenie gminy  Osielsko w latach 2016-2020.  Gotowy jest projekt budowy 

ścieżki w Jarużynie na odcinku, od ul. Krakowskiej do granic z  Bydgoszczą.  

Rozważana jest budowa ścieżki  z Bożenkowa do Samociążka. Jest zainteresowanie budową 

ścieżki rowerowej  z Borówna do Żołędowa,  jest gmina Dobrcz.  

St. Mikulski zapytał o termin kontynuacji położenia asfaltu na ul. Leszczynowej. 

Zb. Łuczak – podpisana jest umowa na asfaltowanie  ul. Leszczynowej. 

A.Różański – zarząd nad ul. Bydgoską miała być zamieniony na ul. Słowackiego. Wówczas 

moglibyśmy przebudować ul. Bydgoską i chodnik. Istniejący chodnik jest bardzo wąski, o 

czym przekonaliśmy się podczas ostatniego festynu. Było dużo rowerzystów i z trudem było 

przejechać. 

Wójt – budowa ul. Słowackiego była współfinansowana ze środków unijnych i na razie nie 

możemy dokonać zmiany ulic.  

J. Baumgart- budowane ścieżki rowerowe winny pełnić rolę zrównoważonego transportu 

zwłaszcza pomiędzy Osielskiem a Bydgoszczą. Do Bydgoszczy nie ma możliwości dojazdu 

rowerem najkrótszą trasą. Droga w Myślęcinku pod górę jest bardzo wąska i bez pobocza, a 

jest tam duże natężenie ruchu pojazdów. Miasto Bydgoszcz wybudowało w Myślęcinku duże 

centrum wystawiennicze, ale w żaden sposób nie jest skomunikowane.  

http://poiis.nfosigw.gov.pl/skorzystaj-z-programu/zobacz-ogloszenia-i-wyniki-naborow-wnioskow/punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych/art,2,ii-nabor-dla-dzialania-2-2-poiis-2014-2020-punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych.html
http://poiis.nfosigw.gov.pl/skorzystaj-z-programu/zobacz-ogloszenia-i-wyniki-naborow-wnioskow/punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych/art,2,ii-nabor-dla-dzialania-2-2-poiis-2014-2020-punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych.html
http://poiis.nfosigw.gov.pl/skorzystaj-z-programu/zobacz-ogloszenia-i-wyniki-naborow-wnioskow/punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych/art,2,ii-nabor-dla-dzialania-2-2-poiis-2014-2020-punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych.html
http://poiis.nfosigw.gov.pl/skorzystaj-z-programu/zobacz-ogloszenia-i-wyniki-naborow-wnioskow/punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych/art,2,ii-nabor-dla-dzialania-2-2-poiis-2014-2020-punkty-selektywnego-zbierania-odpadow-komunalnych.html
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Ad. 8.  

Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania  finansowego  Gminnej Przychodni w Osielsku. 

A.Różański- wyraził zdziwienie i zapytał skąd powstał taki duży zysk. Skoro jest taki duży to 

nie powinna być uruchomiona następna transza dotacji. Zapytał na co, konkretnie zostanie 

przeznaczony zysk. 

I.Kraszkiewicz- zgodnie z prawe zapis w projekcie uchwały jest prawidłowy, że zysk zostanie 

przeznaczony na działalność statutową Gminnej Przychodni. 

K. Lewandowski- uwagi zaware w piśmie nadal podtrzymuję. Dobrze byłoby żebyśmy 

wiedzieli na co zysk zostanie przeznaczony.   

A.Wiekierak- zgłaszałem już potrzebę, żeby przychodnia w Maksymilianowie  miała 

wydłużone godziny przyjęć dla najmłodszych pacjentów, chociażby w co drugi dzień. 

Obecnie w godzinach popołudniowych musimy z jechać do Osielska. 

Wójt-uwagi  radnego K. Lewandowskiego zostaną przedstawione na posiedzeniu Społecznej 

Radzi Gminnej Przychodni, które nastąpi  w m-cu wrześniu br. Również na tym spotkaniu 

zostanie skonkretyzowany podział środków. Nie ukrywam, istnieje potrzeba uruchomienia 

trzeciego punktu opieki zdrowotnej na terenie gminy i cały zysk zostanie przeznaczony na ten 

cel. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był następujący: 

za – 11 

przeciw- 1  

wstrzymało się - 2  

uchwała Nr IV/34/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Osielsko za 2015 r. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

Osielsko za rok 2015 wraz z  informacją o stanie mienia Gminy, udostępnione na stronie BIP, 

były przedmiotem prac komisji. Przewodniczący obrad, zanim oddał głos Wójtowi Gminy 

zapoznał radę - odczytał uchwałę Nr 11/S/2016 Składu Orzekającego Nr 2  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 18  kwietnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Osielsko sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy za 

2015 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy.    

Głos zabrał Wójt gminy, który omówił  wykonanie budżetu gminy za rok 2015. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję:  

W związku z tym, że przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy wiąże się z 

udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2015 rok,   

w pierwszej kolejności oddając głos przewodniczącym komisji zasugerował  przedstawienie 

stanowisk do obu projektów uchwał.  

I.Kraszkiewicz – komisja rozwoju gospodarczego, sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

za rok 2015 zostało przyjęte następującą ilością głosów: za – 5, przeciw – 0,wstrzymał się – 1. 

Komisja   jest również za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy. Wynik głosowania był 

następujący: za- 4, przeciw – 0,wstrzymało się od głosu – 2.   

B. Polasik zastępca przewodniczącej komisji- komisja ds. rodziny również zapoznała się ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok, informacją o stanie mienia 

komunalnego, sprawozdaniem finansowym oraz opinią RIO Bydgoszcz. Komisja ds. rodziny 

jednogłośnie – za, przyjęła sprawozdanie oraz jednogłośnie – za,  jest za udzieleniem 

absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2015. 
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A.Matusewicz- zwiększaliśmy środki finansowe na zmianę systemu ogrzewania w świetlicy 

i mam pytanie co stało się piecem, który był do tej pory?. 

Wójt -  nastąpiła zmiana ogrzewania w świetlicy w Bożenkowie z pieca kaflowego na 

elektryczne. Natomiast w świetlicy w Maksymilianowie planowana jest zmiana ogrzewania  z 

olejowego na gazowe. Zmiana systemu ogrzewania nie jest jeszcze wykonana tylko   

wykonany jest projekt. 

Wobec braku dalszych pytań, przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Osielsko za 2015 r.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta  następującą ilością głosów: 

za -11 

przeciw – 0 

wstrzymało się - 3 

Uchwała Nr IV/35/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2015. Następnie oddał głos 

przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. Pan K. Cichański odczytał protokoł komisji 

rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Osielsko absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu gminy Osielsko za rok 2015. Komisja wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Osielsko za wykonanie budżetu gminy za rok 2015. 

Przewodniczący obrad odczytał uchwałę Nr 12/Kr/2016 Składu Orzekającego Nr 2 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 20 maja 2016 roku w sprawie opinii o 

wnioski Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Osielsko w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Osielsko za 2015 rok.  

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję: 

A.Wiekierak- Wójt przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy, a ja mam kilka 

spostrzeżeń. Z dużym opóźnieniem  zlecono projekty budowy ulic. Gospodarka gruntami nie 

została zrealizowana. Usłyszeliśmy informację od pracownika zajmującego się tym tematem, 

że więcej wykupów nie będzie z uwagi na brak środków. 

Wójt – sprzedaż nieruchomości czy wykupy prowadzone są zgodnie z uchwałą budżetową, 

którą Państwo radni uchwaliliście. W budżecie zawarta jest wysokość środków 

przeznaczonych na poszczególne zadania, o czym radny jest zorientowany. Jako pracownik 

samorządowy jest również wykonawcą budżetu. 

A.Matusewicz- na komisji dyskutowaliśmy, aby zacząć wcześniej wykonawstwo inwestycji 

drogowych np. na początku roku ogłosić przetargi na budowę dróg, a w umowie zawierać 

różne terminy płatności, tak jak pozwalają środki finansowe. W listopadzie nie powinno się 

rozpoczynać budowy drogi. Z uwagi na łagodną zimę droga ta została wybudowa, ale nie 

powinno tak być.  Jakość wykonywanych inwestycji jest różna, mam wrażenie, że nie jest 

nadzorowana. Np. została wybudowana ul. Zacisze z dwoma progami zwalniającymi  

o różnych profilach, które są oddalone od siebie ok. 50 m. Zgłaszałem w referacie inwestycji, 

powiedziano mi, że jeżeli będzie odbiór to droga nie zostanie odebrana. Odbiór nastąpił. Nikt 

z pracowników nie był na jej budowie. 

Wójt – wszelkie uwagi do wykonawstwa należy zgłaszać na bieżąco i to najlepiej formie 

pisemnej. Najlepiej poproszę o przekazywanie uwag drogą e-mailową.   

W związku z brakiem zapytań  Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  z tytułu wykonania budżetu 

gminy za rok 2015. Wynik głosowania był  następujący: 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta  następującą ilością głosów: 

za -11 
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przeciw – 1 

wstrzymało się - 2 

Uchwała Nr IV/36/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przystąpił do omawiania projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

na rok bieżący, oddał głos Skarbnikowi Gminy. 

Skarbnik gminy przedstawiła zmiany  budżetu gminy od czasu posiedzeń komisji. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 12 

przeciw- 0  

wstrzymało się - 2  

uchwała Nr IV/37/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osielsko na lata  2016 –2023.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 13 

przeciw- 0  

wstrzymał się - 1  

uchwała Nr IV/38/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Gminy 

Osielsko Nr II/5/2016 z dnia 22 marca 2016 r. Pożyczki zostaną przeznaczone na 

dofinansowanie zadań: 
1) "Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Bożenkowo I etap" - 270 000,00 zł; 

2) "Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ul. Parkowej wraz z przebudową 

przyłącza wodociągowego w ul. Leśników w Żołędowie" - 54 125,00 zł; 

3) "Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ul. Chabrowej, Tymiankowej, 

Miętowej w Osielsku" - 332 000,00 zł; 

4) "Budowa sieci wodociągowej w ul. Spacerowej i Nastrojowej w Maksymilianowie" -  

77 567,00 zł; 

5) "Budowa sieci wodociągowej w ul. Tatrzańskiej i  przyległych ulicach w Niwach"  -  

174 000,00 zł; 

6) "Budowa sieci wodociągowej w ul. Krakowskiej w Niwach i Jarużynie na odcinku od ul. 

Zakopiańskiej do ul. Kolonia" - 171 000,00 zł; 

7) "Budowa sieci wodociągowej w ul. Gryczanej, Leśnej w Osielsku" - 69 555,00 zł; 

8) "Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ul. Kaszubskiej w Niwach" - 86 000 

zł. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/39/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Osielsko. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/40/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w  zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/41/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały określenia rodzajów dodatkowych usług 

świadczonych przez Gminę Osielsko w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz 

wysokości cen za te usługi. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/42/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości  

i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

B. Polasik – poprosiła o informowanie mieszkańców o terminie płatności za odpady przez 

aplikację komunikatora  SISMS. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/43/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/44/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały    w sprawie określenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania ze środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli, określenia specjalności  

i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznane oraz ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli ze środków na doskonalenie 

zawodowe nauczycieli na 2016 rok. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

następującą ilością głosów: 

za – 12 

przeciw- 1  

wstrzymał się - 1  

uchwała Nr IV/45/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w oddziałach przedszkolnych 

przy szkołach podstawowych oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 13 

przeciw- 0  

wstrzymał się - 1  
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uchwała Nr IV/46/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Osielsko na lata  2016-2018. 

B. Polasik – GPWR został negatywnie zaopiniowany. Prosimy o cofnięcie go do dalszych 

prac. Uwagi są takie, że ograniczona jest część opisowa, rozbudowana część tabelaryczna,  

nie  wskazuje się rodzin, które wymagają pomocy (w poszczególnych sołectwach). Podane są 

tylko dane cyfrowe. 

I.Kraszkiewicz- komisja analizowała Program, wiele uwag zostało uwzględnionych, ale nie 

ma szczegółowych zapisów. Wymienione są podmioty do współpracy, ale nie wynika kto z 

kim ma współpracować. Przecież np. rozmowy z wychowawcą klasy, sołtysem, a w   

skrajnych przypadkach Policją są dużymi źródłami informacji. Tego typu wzmianki nie ma w 

programie. Zdaniem komisji jest to przedwczesne przyjęcie programu w obecnej wersji. 

A.Matusewicz- zmiany nastąpiły po naszych sugestiach, ale apelowaliśmy o działania 

prewencyjne, których nie ma. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie, kto jest za przyjęciem Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Osielsko na lata 2016-2018. Wynik głosowania był 

następujący: 

za – 0 

przeciw – 11 

wstrzymało się – 3 

Uchwała nie została podjęta. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu dzierżawcy na okres 10 lat. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/47/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

do Stowarzyszenia Metropolia Bydgoszcz. 

I.Kraszkiewicz- komisja przyjęła projekt następującą ilością głosów: za- 2, przeciw 4. Mamy 

przystąpić do Stowarzyszenia, które nie ma statutu i zakresu działalności. Uzasadnieniem do 

uchwały jest informacja o działalności Stowarzyszenie Metropolia Poznańska. Nie ma woli 

ze strony Państwa żeby stowarzyszenia funkcjonowały. Mamy ZIT, gdzie są środki 

finansowe, z których korzystamy. Natomiast jak ma działać Stowarzyszenie bez środków. 

A.Matusewicz- nie podzielam obaw przedmówcy. Jeżeli chcemy rozwiązać problemy 

komunikacyjne to powinniśmy razem działać z dużym sąsiadem jakim jest Bydgoszcz. 

Jestem za daniem sobie szansy. Powinniśmy przystąpić do Stowarzyszenia, mieć  wpływ na 

statut, na wysokość składek oraz na realizację zadań w poszczególnych gminach. 

A.Różański- jesteśmy gminą podmiejską i skazani jesteśmy na współpracę z Bydgoszczą. 

Drugi aspekt jest taki, że są zakusy aby powstał obszar Toruńsko-Bydgoski. Powinniśmy 

przystąpić do Stowarzyszenia mamy wiele wspólnych zadań jak: komunikacja, kanalizacja, 

kultura czy oświata. Jeżeli nie będą spełnione postanowienia statutu to wówczas wystąpimy.  

K. Lewandowski- poprzednia ustawa metropolitalna zaprzeczała wszelkiej samorządności. 

Uważam, że przystąpienie nic nas nie kosztuje więc powinniśmy przystąpić.  Jak będzie 

działało Stowarzyszenie zależy tylko od nas. 

Wójt – koszt wstąpienia do Stowarzyszenia wynosić będzie 6500 zł rocznie tj. 0,50 zł od 

jednego mieszkańca. Jesteśmy skazani na współpracę nie tylko Bydgoszczą, ale również z 

innymi gminami dalej położonymi. Np. mająca wejść w życie „ustawa transportowa” będzie 
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wymagała współpracy. Proszę o rozsądne podejście do tematu, ryzyko wstąpienia do 

Stowarzyszenia nie jest duże. 

B. Leszczyński – gdy była mowa o metropolii był określony cel działania. Mieliśmy 

określone współdziałanie w zakresie komunikacji miejskiej. W tej chwili m. Bydgoszcz 

poszukuje innych rozwiązań wzorując się na Poznaniu. W projekcie uchwały jest zapis, że 

proponuje się wysokość składki rocznej w wysokości 0,50 zł od jednego mieszkańca. W 

dalszej części jest mowa, że wysokość składki zostanie ustalona przez Władze Stowarzyszenia na 

pierwszym posiedzeniu. Nie ma statutu i nie ma jednoznaczności. Podobną uchwałę już 

podejmowaliśmy, zmieniły się przepisy i nastąpiło poszukiwanie innych rozwiązań. Powstanie 

kolejne biuro, które będzie generował tylko koszty ( podobną sytuację  mamy w LGD Trzy Doliny 

gdzie jest zaległość 150.000 zł). Ponadto gdy chcieliśmy spotkać się z Prezydentem m. Bydgoszczy w 

sprawie rozwiązań drogowych, to nie znalazł czasu. Podsumowując, nie jestem przeciwny 

przystąpieniu do stowarzyszenia, ale jeszcze nie na tym etapie. 

A.Różański – nie zgadzam się z wypowiedzią przedmówcy. Mamy wspólne zadania jak kanalizacja, 

komunikacja, kultura czy budowa ścieżek rowerowych. Powinniśmy uczestniczyć we współpracy. 

Jeżeli nie będzie nam odpowiadało to Stowarzyszenie to podejmiemy uchwałę o wystąpieniu. Optuję 

za podjęciem tej uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był następujący: 

za – 6 

przeciw- 3  

wstrzymał się - 5  

uchwała Nr IV/48/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2016 roku na prace 

konserwatorskie, restauratorskie  i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/49/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w  sprawie wykupu nieruchomości 

zabudowanej, położonej w Maksymilianowie. 

A.Słysz - zapytał o sposób zagospodarowanie tego terenu. 

Wójt po remoncie wiat  planuje się przeniesienie składowiska mieszanki zimowego 

utrzymania dróg. Zostanie zamontowana kamera. Docelowo powstanie archiwum gminne, 

które będzie spełniało wszelkie wymogi. Odstąpiliśmy od umiejscowienia tam PSZOK  

i budynku mieszkalnego. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był jednogłośny-za. 

Uchwała Nr IV/50/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości dotychczasowemu dzierżawcy. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/51/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego obszar 
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miejscowości Niwy, Wilcze i Żołędowo w rejonie ulic Szosa Gdańska, Krakowska, Jastrzębia 

i Augustowska.  

W tym miejscu obrad salę opuścił radny A. Słysz. Stan radnych 13. 

J. Gorzycki- celem uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego jest 

stworzenie możliwości zagospodarowania terenów wokół projektowanego węzła drogowego 

"Bydgoszcz - Północ" głównie pod tereny inwestycyjne - terminale towarowe, centra 

logistyczne. Podstawowym czynnikiem wskazującym sposób zagospodarowania 

przedmiotowego terenu jest bardzo bliska perspektywa budowy drogi ekspresowej S 5 z 

węzłem drogowym, które poprzez obecną drogę krajową Nr 5 ul. - Szosa Gdańska, drogę 

wojewódzką Nr 244 - ul. Jastrzębią oraz drogi gminne szczególnie ul. Krakowską i 

Augustowską skomunikuje planowany teren z siecią dróg ekspresowych i autostrad w ramach 

sieci TEN-T (Europejskiej sieci transportowej). Proponowany plan zagospodarowania 

przestrzennego z jego centralnym elementem – węzłem na drodze ekspresowej S5 stanie się 

atrakcyjnym terenem inwestycyjnym na szlaku drogowym północ - południowy zachód. 

Wprowadzenie elementów budownictwa mieszkaniowego i terenów zieleni pozwoli na 

dokonanie powiązań z obszarami, które wcześniej zostały objęte planami. Przedmiot i zakres 

przewidywanych rozwiązań jest zgodny ze studium uwarunkowań i warunków 

zagospodarowania gminy Osielsko uchwalonym Uchwałą Nr X/99/2015 Rady Gminy   

Osielsko z dnia 17 listopada 2015 r. 

Wójt – podejmując tą uchwałę rozszerzamy opracowanie planu zagospodarowania o tereny, 

które w przyszłości będą w znacznej części terenami inwestycyjnymi. Pojawiają się konkursy 

gdzie będzie można składać wnioski na budowę dróg w ramach sieci TEN-T i muszą 

stanowić dojazd do drogi ekspresowej S5. Następna sprawa, obszar znajdujący się w 

północnej część był zbliżony tylko do węzła Wilcze. W tej chwili przy dwóch węzłach jest 

możliwość połączenia ich i otwiera nam się droga do następnych obszarów inwestycyjnych. 

Są to grunty Vi VI klasy, bez zabudowy dlatego też powzięliśmy decyzję o przygotowaniu 

tego   projektu uchwały. 

A.Wiekierak- poddał pod rozważenie objęcie planem zagospodarowania wschodnią stronę węzłów 

komunikacyjnych. 

Wójt – na wschodnią część jest wykonywany plan, jest na etapie uzgodnień. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie-za. 

Uchwała Nr IV/52/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Ad. 9. 

 Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Wójt – interpelacja radnego A. Matusewicza dot. budowy PSZOK. Muszę stwierdzić, że 

najprawdopodobniej w tym konkursie nie widzę możliwości z uwagi  na brak lokalizacji 

PSZOK. Po wizjach lokalnych komisji ds. rodziny, najbliższa lokalizacja to jest w Jarużynie 

Kolonii przy lesie. Trwają przygotowania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach. 

Wówczas będziemy znać jakie warunki muszą być  spełnione.   

Dokumenty z komitetu monitorującego ZIT są analizowane przez pracowników pod kątem 

pozyskania środków zewnętrznych. 

Po zapytaniu przez przewodniczącego obrad,  radny A. Matusewicz przyjął wyjaśnienia 

Wójta. 
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Ad. 10. 

10. Wolne wnioski i zapytania: 

A.Różański- mam ogólny wniosek do wykonywanych inwestycji. Przy budowie dróg 

wykonywane są rowy odparowujące, a po opadach deszczu woda stoi na asfalcie, znajduje 

ujście w zupełnie innym miejscu niż zostało to zaprojektowane. Np. ul. Ptasia w 

Maksymilianowie, rów odparowujący wykonany jest z korytek. Ulica ta ma naturalny spadek, 

ale woda nie spływa. Nie może tak być, żeby korytko ze spadem 3% terenu ułożone zostało 

tak, że jest wyżej niż w  górnej części ulicy.  

Podobna sytuacja była na skrzyżowaniu ul. Słowackiego z ul. Bydgoską. Zostało poprawione, 

ale jeszcze woda nie odchodzi  tak jak powinno być. 

Po odbiorze danej inwestycji drogowej powinno się sprawdzać bardziej szczegółowo  

i zmuszać wykonawcę do poprawienia. 

Andrzej Matusewicz wnioskował o wydłużenie godzin przyjmowania na punkcie PSZOK  w 

Żołędowie.  Jednego dnia tygodnia, żeby był czynny dłużej np. do godz. 18.00. 

- zapytał o etap współpracy z UTP Bydgoszcz w zakresie rozwiązań komunikacyjnych na 

parkingu k. Polo. 

I. Kraszkiewicz poparł stanowisko A. Matusewicza.  Wniosek o funkcjonowanie PSZOK  po 

godzinie 16.00,  są to również głosy mieszkańców. 

Wójt poinformował, że  wprowadzimy w miesiącach letnich , lipiec sierpień i wrzesień br., 

wydłużenie  pracy PSZOK np. do godz. 18.00.  Będziemy obserwować jaka będzie w tym 

czasie frekwencja. 

Współpraca z UTP jest monitorowana jest na bieżąco. Będą uczestniczyć przy projektowaniu 

przebudowy skrzyżowania w Osielsku przez GDDKiA. Udogodnienia komunikacyjne  na 

parkingu handlowym zostaną rozwiązane  po przebudowie skrzyżowania. O czym 

informowałem w swoim sprawozdaniu.    

M. Wędzińska- droga do Bożenkowa II, na odcinku od torów do Maksymilianowa jest  złym 

stanie. Należy przejechać równiarką. 

 Wójt –  równanie drogi może nastąpić po opadach deszczu, teraz jest za sucho.  

J. Baumgart  na ul. Kwiatowej, w dalszym jej odcinku za cmentarzem odbywają się wyścigi  

motocyklowe, na quadach, a nawet samochodowe. Jest niebezpiecznie i panuje duży hałas. 

Czy wprowadzenie progów zwalniających byłoby zasadne, rozważyć tą możliwość. 

J. Baumgart- poruszył sprawę bezpieczeństwa na ul. Kwiatowej w Osielsku. Do firmy 

prowadzącej działalność, przyjeżdżają duże samochody ciężarowe, które non stop parkują na 

ulicy. Zastawiają nie tylko ulicę, ale również pas drogowy. Rozładunek samochodów odbywa 

się na ulicy. Czy firma ta płaci za użytkowanie pasa drogowego. 

Również na ul. Kwiatowej, w dalszym jej odcinku za cmentarzem odbywają się wyścigi   

motocyklowe, na quadach, a nawet samochodowe. Jest niebezpiecznie i panuje duży hałas. 

Czy wprowadzenie progów zwalniających byłoby zasadne, rozważyć tą możliwość.  

Boisko przy szkole w Osielsku nie jest ogrodzone. Podczas zajęć lekcyjnych piłka leci po za 

boisko  i zajęcia nie są efektywne. Ponadto dzieci wnoszą piasek na nawierzchnię boiska i 

łatwo można się poślizgnąć. 

Będąc na wycieczce rowerowej z jedną klas na uroczysku Prodnia, zauważyłem, że 

prowadzone są pomiary geodezyjne (po lewej stronie jadąc do uroczyska).  

Rozważyć możliwość żeby np. szkoła w Osielsku objęła patronat nad Uroczyskiem Prodnią. 

Co jakiś czas wykonywałoby  prace porządkowe.    

Droga dojazdowa do uroczyska jest zarośnięta jest chwastami, które należy wykosić. 

Wójt – cel wykonywania pomiarów geodezyjnych nie jest mi znany.  

A.Wiekierak – wnioskował o wycięcie suchego drzewa. Jest to pierwsze drzewo po lewej 

stronie jadąc z Niemcza w kierunku Żołędowa. 
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K. Lachowska- odpowiedziała radnemu Wiekierakowi, że sprawę drzewa zgłosiłam do 

Starostwa Powiatowego już w ubiegłym tygodniu.    

 G. Paliwoda- otrzymałem od Pana Wójta pismo w sprawie wycinki drzewa, co mam z tym 

zrobić. 

Wójt – pismo skierowane jest do Starostwa Powiatowego, natomiast Pan otrzymał do 

wiadomości. 

 

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

  

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 


